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VYHODNOCENÍ ANKETY O BUDOUCNOSTI SADU 
„VIŠŇOVKA“ 

 
 
V našem višňovém sadu je aktuálně na čtyři sta stromů, přesně řečeno je to 391 vzrostlých 
dřevin. Zajímavé je zastoupení višně obecné (Prunus cerasus), která dala sadu jméno. Ve 
Višňovce ji reprezentují jen 4 stromy. Nejvíce je v sadu zastoupená skupina stromů třešeň 
ptačí – kulturní odrůdy (Prunus avium cv) s celkovým počtem 107 stromů, dále slivoň 
obecná, lidově nazývaná „špendlík“ (Prunus insititia) v počtu 81 stromů, dub letní (Quercus 
robur) s počtem 70 stromů a ořešák královský (Juglans regia) v počtu 54 stromů. 
 
Výborné vitalitě se těší pouze 114 stromů, dalších 123 ji má mírně sníženou. Podrobný 
dendrologický posudek je dostupný ́na webu městyse v projektu v záložce PRACUJEME NA – 
Studie sadu Višňovka. Zde jsou dostupné také další informace k plánované obnově a využití 
sadu pro odpočinek.  
 
 
 
 
Hlavním cíle projektu: 
 
OBNOVA SADU – sad byl léta neudržovaný, primárním cílem je péče o zdravé stromy a 
dosadba nových, které odpovídají původnímu charakteru ovocného sadu 
VYTVOŘENÍ RELAXAČNÍ ZÓNY – aktuálně téměř nebylo možné sadem procházet nebo si tam 
sednout a odpočinout, chceme vytvořit přírodní cestičky a lavičky 
ROZŠÍŘENÍ O EDUKAČNÍ, HERNÍ A SPORTOVNÍ PRVKY – na sad navazuje kus pole, ve kterém 
primárně chceme budovat aktivní prvky. Jedná se o část pozemku, který není součástí 
stávajího sadu. Výjimkou je plán na vodní prvek, který by se vytvořil v dolní části sadu, kde je 
nyní oplocená nevyužitá studna. 
 
Anketa proběhla na jaře 2021. Jejím cílem byla zpětná vazba občanů městysu Škvorec  
na využití a rozšíření sadu, abychom tento prostor využili co nejlépe. Anketa byla určena 
občanům s místním trvalým bydlištěm. Bylo možno ji vyplnit na webu nebo do formuláře, 
který občané městysu dostali do schránek. Svůj názor vyjádřilo 15 % občanů.  Možnost 
vyjádřit se měly i děti místní základní školy. Jejich představu připojujeme na závěr tohoto 
vyhodnocení. 
 
 
Dále uvádíme zpětnou vazbu 280 respondentů. Úvodní otázka měla za cíl zmapovat, zda 
jsou občané již obeznámeni s materiály, které jsme v rámci přípravy už podnikli. 
Vzhledem k tomu, že pouze 18 % respondentů nevidělo studii ani video, můžeme 
konstatovat, že odpovídali většinou lidé, kteří se o projekt zajímají. 
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Jak často chodíte kolem Višňovky? 

Z odpovědí na druhou otázku je patrné, že se o projekt zajímají hlavně lidé, kteří kolem sadu 
chodí denně nebo velmi často.  

 
 
Uvítáte využití sadu k relaxaci a doplnění o aktivní prvky? 

Jak už jsme avizovali, samotný prostor sadu by měl mít primárně charakter odpočinkové 
zóny, přesto jsme si chtěli ověřit, že je to představa většiny místních obyvatel. Téměř 90 % 
respondentů je s tímto záměrem v souladu.  
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Většinu aktivních prvků chceme budovat v části, kde je teď pole nad Višňovkou. Vyberte 
prvky, které byste nejraději využívali. Není možné vybudovat vše, proto se budeme snažit 
soustředit na prvky, o které má zájem nejvíce občanů. 

£  Biotop – chceme využít stávající nevyužitou studnu 
£  Posezení s ohništěm 
£  Vyhlídka 
£  Geopark – výběr hornin z našeho regionu 
£  Běžecká stezka 
£  Pevný ovál pro běh, kolo, koloběžky, brusle (malý) 
£  Fitness zóna 
£  Dětské hřiště 
£  Naučné prvky o přírodě 
£  Skate rampa 
£  Pumptrack pro kola 
 
Největší zájem je o využití studny – vodního prvku v dolní části sadu. Dále je zájem o vyhlídku 
a dětské hřiště. S tím a dalšími aktivními prvky se ale počítá do nové části, který vznikne na 
ploše stávajího pole nebo v jeho blízkosti. Vedeme v patrnosti, že hřiště by mělo být 
částečně ve stínu. Zájem je i o naučné prvky nebo ohniště.  
 

 
 
Máte nějaký jiný nápad? Nebo máte inspiraci z nějakého jiného místa, kde se vám to 
líbilo? Chcete nám k návrhu projektu ještě něco napsat? 
 
Děkujeme za různé inspirativní odkazy na jiné podobné projekty, které jste navštívili. 
Navrhovali jste například bylinkový záhon, ptačí budky, bludiště z keřů, tunely z proutí, 
geopark, hodně z vás se vracelo k využití studny a vodních prvků. Byl i zájem o vytvoření 
pevných cest z ulic Na Vyhlídce a Na Pazderně  (propojení jednotlivých částí našeho městyse 
je bohužel historicky zanedbáno). V nápadech bylo zmíněno podium, parkování a toalety. 
Také je zájem o malou lanovou cestu a různé aktivní prvky pro děti od nejmenších až po 
mládež.  To souvisí se skladbou respondentů. Více než 60 % mají děti různého věku a uvítají 
jakékoliv vyžití pro ně. To se ale plánuje v části, která není součástí stávajícího sadu. 
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Jaké prvky tam určitě nechcete. Prosíme napište. 
  
Největší obava je z hluku a nepořádku. Dále se obáváte betonu, asfaltu nebo prvků, které by 
změnily ráz krajiny. Ze dvou atrakcí, o které je velký zájem, panuje zároveň největší obava: 
ohniště a skate rampa. 
 
 
A ještě na závěr nám prosím napište něco o vás. V jaké věkové životní fázi se nacházíte? 

 
 
Nadpoloviční většina respondentů byli občané v aktivním věku, rodiče. Jejich dětí jsme se ve 
spolupráci se ZŠ Škvorec také zeptali na jejich názor. Odpovědělo nám 77 dětí, nejvíce 
z aktuálně 3., 4. a 7. třídy. O dění ve Višňovce projevily zájem i děti, které tam nikdy nebyly 
nebo se tam vyskytují výjimečně. 
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Po vyplnění této ankety se děti primárně ptali: „Kdy už to bude“.  Absence pro jejich vyžití je 
tu patrná. Herní prvky pro děti se tu léta nebudovali. Městys musí pracovat s prostorem, 
který má aktuálně k dispozici. 

Děti nejvíce stojí o vodní prvky, prolézačky, bludiště, lanové centrum. Zároveň je patrná 
absence sportovního zázemí pro starší děti. 

 

 
 

 
 

 

Děkujeme všem občanům, kteří s námi spolupracují na vytvoření nové zóny k odpočinku  
i setkávání. 

 

 


